

Памятник академику Г.Н.Флерову

3 июня в Дубне состоялось открытие памятника академику Георгию Николаевичу Флерову (1913–1990). На церемонии открытия, на которой присутствовали участники 86-й сессии Ученого совета ОИЯИ, выступили директор ОИЯИ В.Г.Кадышевский, научный руководитель Лаборатории ядерных реакций Ю.Ц.Оганесян, Полномочный Представитель правительства Польши в ОИЯИ А.Хрынкевич, мэр Дубны В.Э.Прох, академик Национальной академии наук Украины И.Н.Вишнеvский.

Памятник создан в мастерской академика Г.Г.Чубаряна по инициативе руководства Лаборатории ядерных реакций имени Г.Н.Флерова.

Monument to Academician G.N.Flerov

Inauguration of a monument to Academician Georgy N.Flerov (1913–1990) took place in Dubna on 3 June. At the ceremony, attended by the participants of the 86th session of the JINR Scientific Council, tributes to the outstanding scientist were paid by JINR Director V.G.Kadyshesky, FLNR Scientific Leader Yu.Ts.Oganessian, Plenipotentiary of Poland to JINR A.Hrynkiwicz, Dubna Mayor V.E.Prokh, and Academician of the National Academy of Ukraine I.N.Vishnevsky.

The monument was created at Academician G.G.Chubarian's studio on the initiative of the Directorate of the Flerov Laboratory of Nuclear Reactions.



Внимание наукоградам

14 апреля, с момента официального опубликования вступил в силу Федеральный закон «О статусе наукограда Российской Федерации». Новым законом предусматривается государственная поддержка таких городов, как Дубна.

Закон «О научной деятельности и научно-технической политике Московской области» принят решением Московской областной Думы 12 мая 1999 г. На законодательном уровне сформулирована государственная научно-техническая политика, меры государственной поддержки и льготы, предоставляемые наукоградам Московской области. Наукоградам посвящается специальная web-страница в Интернете. Ее адрес: <http://www/naukograd/mipt/ru>. На ней представлена информация об этих городах, в том числе о Дубне.

Международная конференция «Наукограды: диалог науки и образования», как планируется, пройдет в Дубне 20–22 октября этого года. Оргкомитет конференции представлен Союзом развития наукоградов России, мэрией Дубны, университетом «Дубна» и Объединенным институтом ядерных исследований.

In Support of Naukograds

A Federal Law «On the Status of a Science Town (Naukograd) of the Russian Federation» came into force on 14 April from the moment of its official publication. State support of such towns as Dubna is envisaged by the new law.

On 12 May 1999 the Moscow Region Duma adopted a Law «On the Scientific Activity and Science and Technology Policy in the Moscow Region». State science and technology policy, measures of state support and privileges of the Moscow Region naukograds have found their legislative reflection. A separate web-page in INTERNET is devoted to naukograds. Information about them, including Dubna, can be obtained via: <http://www/naukograd/mipt/ru>.

An International Conference «Naukograds: Dialogue between Science and Education» is expected to be held in Dubna from 20–22 October 1999. Its Organizing Committee is represented by the Union for Development of Naukograds of Russia, the Dubna Municipality, University «Dubna», and the Joint Institute for Nuclear Research.